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HZ. PEYGAMBER VEYA HERHANGİ BİR SAHABE "HACI"
SIFATINI KULLANMIŞ MIDIR?
  

Cevap: Peygamber döneminde herhangi bir kimseye kalıcı olarak hacı unvanı verilmezdi.
Ancak hac yapmakta olan kişiye el-hâcc: hacceden denilirdi. Bunun çoğulu Huccâc'dır. Nasıl
namaz kılana, namaz ibadetini yaparken musallî denilir ise, hac yapana da o ibadet
eylemini yaparken hâcc (hacceden)
denilir. Ama hac eylemi bittikten sonra o kişiye hacı denmez. Çünkü artık o hacı değildir, yani
hac eylemini yapmamaktadır, bu eylem yapılıp bitirilmiştir. O kimseye hacı denmesi uygun
değildir. Çünkü hacı, hac ibadetini icra etmekte olan kişiye denilir. Ama maalesef bizde hacca
gidip gelmiş olana, sürekli bir unvan olarak hacı denmektedir. Hatta kendisine hacı denmeyince
adam kızar. "O kadar masraf edip gittik geldik, zahmet çektik. Bir hacı demeği esirgiyor
musunuz?" diyenler oluyor. Demek o zat kendisine böyle bir sıfat verilmesi için hacca gitmiş.
İmam-ı A'zam'ın elli küsur kez haccettiği söylenir ama ona "Hacı İmamı A'zam" denmemiştir
veya Şafiî'ye Hacı İmamı Şâfiî denmemiştir. 

  

Şimdilerde hacca gidip gelmeler de törenlerle, gösterişlerle yapılmakta, düğün dernek
yapılırcasına toplantılar düzenlenmektedir. Kardeşim hacca gideceksen git gel, bunu herkese
ilan etmenin ne âlemi var? Yaptığın ibadeti Allah bilsin, yeter. Kur'ân ibadette gösterişi
kınamaktadır. Gösteriş için ibadet yapanlar hakkında: "Onlar ki gösteriş yaparlar ve başkalarına
yardımı esirgerler." (Mâûn Suresi)
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